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01.08.   Åpent møte 

Vår nye president Jens Petter ønsket velkommen etter ferien, og til et nytt Rotaryår.  

Det var kun 8 stk som møtte denne gangen. 

Finn Egil og Birgitta ba om hver sin "3-minutter". 

Finn Egil orienterte litt om neste ukes møte,  

omvisning på Thonander gården. 

Birgitta informerte om neste innsamling til Estland 

i slutten av august. 

Ellers orienterte presidenten litt om prosjekt "benker 

langs kjærlighetsstien". 

Etter det gikk praten om løst og fast, litt  

ferieopplevelser mm. 

Kvelden avsluttet tradisjonelt med vinlotteriet, og  

Kari Støverud ble den heldige denne gangen. 

 
 

 

08.08.  Thonergården v/vertinne Anne Victoria Heiberg  
Vi møtte på Tonergarden til Anne Viktoria Heiberg.  Hun er nå eier av eiendommen. Anne er 

opprinnelig fra Oslo. Hun har hatt og har fortsatt en hytte i Nord-Odal. Hun kjørte forbi stedet 

når hun var på hytten uten at hun la merke til den. 

Hun er utdannet som journalist og har jobbet i aviser og 

magasiner over flere år. Etter et uhell på ski oppdaget 

hun en annen verden. Da ble behandling relatert til 

naturprodukter et viktig element. Hun tok utdanning 

innen Biopati. Dette var i København og tok 3 – 4 år.   

Etter utdanning hadde hun egen praksis (flere steder opp 

gjennom tiden). Hun ble leder for utdanningen i Norge. 

Hun etablerte Faglig forum for utøvere av biomedisin. 

 

Hennes interesse for å komme ut på landet vokste.  

Hun oppdaget stedet litt tilfeldig. Hun kontaktet eier  

og spurte om hun kunne kjøpe stedet. Det ble avtale  

og kjøp relativt raskt. Dette skjedde desember 2015.  

Etter litt oppussing flyttet hun inn med mor på 90 år. 

Garden er en gammel gard. Boligen skal være fra  

ca 1701. Fjøs i murstein er fra 1869.  

Hun har planer (er i gang allerede) om å sette i stand 

låve, anlegge park, urtehage samt utsalg av såper og  

halvfabrikata. Det er også noen produkter fra lokale  

produsenter. Hun har også nettbutikk i dag. 

I dag tar hun imot pasienter for behandling (lager riktigmedisin basert på urter og naturen som 

er tilpasset den enkelte). Hun har skole som er basert på nettstudier for teorien og praksis på 

stedet. Det er derfor viktig at lokaler blir satt i stand slik at hun kan ta imot alle. Nettstudiet 

har vært siden 2013. Når alt er på plass blir det full terapaututdanning. 

Det blir spennende å følge det som skjer på Tonergarden fremover. Anne har planer og det 

virker som om at hun også evner å få realisert sine planer. Et besøk på et senere tidspunkt vil 

sikket vise at det er skjedd ting som er positive for stedet og det som skjer der. Vi ønsker 

Anne lykke til videre. Dette blir spennende. 

 

 

 



 

15.08.  Bedriftsbesøk. Odal Bryggeri 
Ove Bakken fra Oppstad i Sør-Odal driver 

minibryggeriet Odalsbryggeriet på Granerud 

feltet i Nord-Odal, der han produserer 

håndverksøl med vann fra de dype skoger 

Han forteller at han i 2013 var lei av å kjøre 

lastebil og tanken om å produsere eget øl dukket 

opp, og han startet med prøvebrygging hjemme 

på kjøkkenet. På slutten av 2015 fikk han leie 

lokaler av Klaus Thrane på Granerud og på 

begynnelsen av 2016 kom det øltønner fra 

England og ølproduksjonen kunne starte. Den 

26.april 2016 var det første ølet ferdig produsert 

og det kalte han Størjevatn. 

Øl lages av varmt vann, malt, sukker og tilsette humle, før det ender opp i en gjæringstank, 

der det tilsettes gjær. Denne prosessen tar ca 8-10 timer og ølet er ferdig drikkenes etter 10-14 

dager. Det blir tilsatt litt sukker i flaskene ved tapping for at gjæringsprosessen skal fortsette 

litt lenger. 

Det blir da litt grums i bunnen på flaskene, så man  

må helle forsiktig i glasset for at dette ikke skal følge  

med. 

Ove Bakken har laget sine egne oppskrifter, og han 

produserer: 

Glommavatn – den som ligner mest på vanlig pils, 

er nøytral og lys, ikke mye malt og humle 

Størjevatn – litt mørkere malt og mye humle 

Han produser også Storsjøvatn, Myrvatn og Juleøl 

og har en samlet produksjon på ca 2000 flasker i 

måneden 

Han jobber også med å utvikle nye typer øl 

For nye og små bedrifter er det ikke lett å komme inn  

på markeder der produktene kan selges, det er en tøff  

jobb og man støter på mye byråkrati. Pr i dag leverer  

han til Norgesgruppen, litt til Coop og Gulating som  

har utsalg over hele landet, men han er avhengig av  

velvillige butikksjefer i hver enkelt butikk for å få ølet 

i hyllene. Så mens ølet godgjør seg i tønnene må han  

jobbe hardt med salg og markedsføring. 

 

Ove Bakken ble i februar 2017 kåret av Regionsrådet        Ølsalget gikk bra 

for Kongsvingerregionen til årets grunder.            

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

22.08.  «Et halvt århundre med forandringer for bonden» v/Henning 

Mangset 
     

Henning Mangset, født -47 har vært bonde i 37 år. Han er Rotarianer siden 1977. Er født på 

gård i Sør Odal.  Henning er godt skolert i både skogsbruk, landbruk og dyrehold. Han tok oss 

med på en reise fra da han startet til han overlot gården til sin sønn i 2013. 

Han merket seg at innstillingen til fysisk arbeid har endret seg betraktelig. I 1965 var det 

mange i toppidretten som drev gard og fikk sin trening daglig. Nå trenes det 5 timer om dagen 

på treningssenter. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Han likte bedre motorsag og vinsj i skogen enn de store skogsmaskinene. Han liker 

kroppsarbeid på naturlig måte. Han lærte oss om evighetstrær som er de store stygge granene 

som skal stå igjen for å øke mangfoldet i skogen. 

 

Gården har 27 melkekyr og skal utvide til 36 etter hvert. Melketanken kom som en stor hjelp i 

1969. Melken blir nøye kontrollert 11 ganger/år. Han kunne videre fortelle at økologisk 

landbruk ikke var for amatører; det var for agronomer gjennom alle forskrifter, men deres 

måte å begrense ugras gjennom harving i stedet for sprøyting av ugrasmiddel var riktig for 

framtiden. 

 

 

 

29.08.  «Jernbanesatsingen i Norge» v/Anne Underthun Marstein 

   Hva betyr det for Nor-Odal? 

 
Kveldens foredragsholder er utdannet siv.ing fra NTH 

og studert jernbaneteknikk.  I tillegg har hun fartstid i  

Statens Vegvesen og fra luftfart. 

 

I 1854 fikk Norge sin første jernbane. Hovedbanen var  

68 km og gikk fra Kristiania til Eidsvoll. Dette er  

samme strekningen som i dag har Norges mest moderne  

jernbane, Gardermobanen, som ble åpnet i 1999. 

 

 

 

 

 



 

Kongsvingerbanen ble åpnet i 1862 og bygget ut videre til grensen i 1865. 

 

95 % av Norges jernbanenett har enkeltspor 

90 % er over 60 år.  

NSB var inntil 1996 en forvaltningsbedrift som bygget og drev jernbaner i Norge. 

Infrastrukturdelen ble forvaltet av Jernbaneverket og underlagt Samferdselsdepartementet. Fra 

2016 ble oppgavene overført til Jernbanedirektoratet og Bane Nor 

Bane Nor planlegger og vedlikeholder nettet med stasjoner. Rom Eiendom har ansvaret for 

stasjonsbygninger.  

 

Etterslepet fra 70- og 80-tallet på vedlikeholdssiden med liten satsing innebærer store 

investeringer.  Ny generasjon med dobbeltspor og utskifting av kontaktledninger tar dessuten 

lang tid.  

 

Jernbanens store fordeler var en hurtig transport over lengre strekninger.  Flotte 

stasjonsbygninger med plattformer, venterom, restauranter osv. I tillegg ble det lagt vekt på 

romslig parkområde.   

 

Et vendepunkt ble det da bilen kom.  Imidlertid; det er ingen planer for parkeringshus i 

Eidsvoll- på tross av meget begrenset parkeringsmulighet.  

 

Så, ja hva betyr Jernbanesatsingen egentlig for Nord-Odal?  

 

 

 
Overliggende referater: 

 
Rotarymøte 28. februar 2017 

 

Tone Fløtten - Barnefattigdom 

 

Tone har forsket på barnefattigdom i Norge. 

 

Hva er det? 

Hvem rammes? 

Hvilke konsekvenser har det? 

 

 

 

Før Tone slapp til, fortalte Trond litt fra Odal Sparebanks 10-dagers tur til Peru. En tur med 

mange flotte opplevelser og erfaring med "høydeopphold" i naturen på Machu Picchu og 

Titicacasjøen. 

 

Tones tema var spesielt aktuelt i dag da det kom ut nye tall fra forskningen i nyhetene. 

Human Development report sier at vi ligger best an på levekår i verden år etter år-hvordan 

kan vi snakke om fattigdom i vårt steinrike land? 

Sammenlignet med USA, for eksempel, der er 1,6 millioner barn bostedsløse. 

 

 

 



 

Så: Hva er fattigdom? 

Fattigdom er selvsagt et relativt begrep. 

Man definerer at barn uten blant annet skole, nødvendige klær, bolig er fattige. 

I Norge har vi også en andel fattige barn. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Stortingsmelding 6 - Tiltaksplan mot fattigdom - kom under Stoltenbergregjeringen og Barn 

som lever i fattigdom - strategi mot barnefattigdom - kom under regjeringen Solberg 

 

I norsk selvbevissthet har vi fattigdom også i Norge. Relativ fattigdom 

- i forhold til ressurser, levekår lavinntekt, fattigdomsrisiko. Man mangler noe. 

Det måles i penger/inntekt. 

 

Milly Orshlansky 1967: Poverty is like beauty, it lies in the eyes of the beholder. 

Alle fattigdomsmål er normative. 

60% av medianinntekt i Norge er pr definisjon fattigdom. 

I Norge er det 10% av barna som lever under slike forhold i dag. Det har økt fra 3% i 2001. 

I EU er det et snitt på 21% av barna som lever slik. 

I Romania, for eksempel, er det nær 40 % av barna som har slike levekår. 

 

Barn - det er personer under 18 år. 

 

Norge er et av landene der barn har færrest materielle mangler. 

De barna som regnes som "fattige" er også "utenfor". Utenforskap er en av tingene man er 

redd for at barn skal utsettes for når man snakker om å være fattig. 

Utenforskap og sosial uro, ulikhet, barns livssjanse/arv, bærekraften i velferdsmodellen - dette 

er momenter i det man er bekymret for i forbindelse med barnefattigdom. 

 

Hva kan vi gjøre? 

Det offentlige: 

Forebyggende tiltak kan settes inn slik som barnehage, utdanning og helse-tiltak. 

 



 

Avhjelpende tiltak kan settes inn direkte mot barn.  

I norsk kommuner er det satt inn mange  

kompenserende tiltak. 

Vi vil bedre ban og unges levekår - og på lang sikt 

 vil vi hindre reproduksjon av fattigdom. 

Dette er sosial investeringspolitikk. 

- mange hadde spørsmål og innspill etter dette til  

Tone Fløtten som er leder for FaFo. 

 

Takk for en interessant kveld. 

 

 

 

 

Frammøtestatistikk 
 
Statistikk juli 

 

Ferie 

 

Statistikk august. 

Antall møter:    5 

Antall medl:    34 

Herav damer:   9 

Fr.møte % August: 51,9 

Fr.møte hittil i Rotaryåret: 51,9 

100% Frammøte: Ingen 
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Nord-Odal Rotary - 2017-2018 

Styret: 

President:    Jens Petter Aalborg 

Innkommende president:  Steinar Bjørnstad 

Past president    Berit Sætre 

Sekretær:    Oddbjørn Vangen 

Kasserer:    Heidi Vestvold 

Leder Rotary Foundation komité: Trond Soløst 

Leder medlem-rekrutteringskomité: Audun Johnsen 

Pr-Ansvarlig:    Finn Egil Sandmo 

 

Programkomité: 

Steinar Bjørnstad 

Kari Amundsen Bråten 

Finn Egil Sandmo 

Ole Theodor Holth 

Jørgen Underthum 

Yngve Øhrbom 

 

Festkomité: 

Kari Støverud Hansen     

Arne Knapperholen 

Liv Nybakk 

Tone Wessel 

TRF komité: 

Trond Soløst 

Rune Andersen 

Bente Akre 

 

Medlem- og rekrutteringskomité: 

Audun Johnsen 

Jørn Haagenrud 

Asbjørn Rønning 

Finn Egil Sandmo 

 

Opplæring- og kommunikasjonskomité: 

Ronald Andersen 

Hans L. Sand 

Elisabeth Vestgård 

 

 

 

 

 

 

 

 

Samfunnsprosjekt komité: 

Olaf Høiby 

Tor Espen Bråten 

Jon Haagenrud 

Tor Skogbakken 

Henrik Tronbøl 

Birgitta Andreassen 

Ola Svennebybråten 

Geir Stenrud 

Grim Blekastad 

Einar Ridderstrøm 

 

Ungdomsutvekslings komité: 

Bente Akre 

 

Referatkomité: 

Heidi Vestvold 

Bente Akre 

Audun Johnsen 

Finn Egil Sandmo 

Tone Wessel 

 

 

 

 

 



 

 

                                                                       
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
                 

                

 
           

        

      

 

 



 

Bilder hentet fra nettet: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 
 

Program Nord-Odal Rotary september og oktober 2017 
 
 

05.09.17 Sjefens time 

 

12.09.17 Nordmenn i Russisk skogindustri 1880 – 1930 v. Yngve Astrup (SNB) 

 

19.09.17 Valget v. Bjørn Hernes (FES) 

 

26.09.17 Ego – Finn Egil Sandmo/Geir Stenerud  

 

03.10.17 Sommerjobb på Maihaugen v. Aleksander Breiby Herseth (SNB) 

 

10.10.17 Festkomiteen’s ansvar 

 

17.10.17 Givas v. Hanne Haukerud Rolsdorph (FES) 

 

24.10.17 Sigarens historie v. Ola Flygind (SNB) 

 

31.10.17 Åpent møte 
 

 

    

 

 
  
                                                        

 

 

 
Gå inn på Nord-Odal Rotarys hjemmeside! 

Web. Adresse:” http://www.nord-odal.rotary.no/” 
Her finner du bl.a. siste oppdatering av programmet. 

Med passord kommer du også inn på medlemslister m.m 
Avisstoff, referater m.v. sendes redaktøren 

Mailadressen er: ronander@bbnett.no 
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